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AMERIKA HEEFT GEKOZEN

Donald Trump is de nieuwe president van de Verenigde Staten. De 
man die Amerika groot wil maken, maar denkt daar de rest van de 
wereld niet bij nodig te hebben. Dít denken ondernemers.

Wolter Smit / TOPdesk / Delft

‘Verontrustend’
‘Ik vind het verontrustend dat het blijkbaar niet meer 
uitmaakt of een president integer is. Wonderlijk dat een 
land zo’n man op een voetstuk zet. Donald Trump lijkt 
veel spelregels van oud-president Ronald Reagan te 
hebben gekopieerd. De waarheid maakt niks uit, drie-
kwart van wat hij zegt is onzin. Maar Reagan had in elk 
geval nog de schijn van integriteit.’

‘Trump doet alsof hij het volk wil verheffen, maar de 
echte veranderingen die hij voorstaat, zijn niet goed 
voor het volk dat hem heeft verkozen. Zoals het afschaf-
fen van Obamacare en het verlagen van de belastingen 
voor rijken.’
‘Amerika is een ontwikkelingsland met grote verschillen 
tussen arm en rijk. Met Trump als president en het Huis 
en de Senaat in Republikeinse handen, zal daar niet veel 
aan veranderen. Wat dat betreft hebben we het in 
Nederland erg goed.’

Manon Janssen / Ecorys / Rotterdam

‘Niet geschikt’
‘Ik had hetzelfde gevoel als bij de Brexit. De polls voor-
spelden dat het goed ging, maar de realiteit was anders. 
Als Trump gaat uitvoeren wat hij verteld heeft, dan komt 
er een grote muur om Amerika heen. Dat is niet de rol 
die de VS de afgelopen honderd jaar gespeeld hebben.’
‘Donald Trump is simpelweg niet geschikt voor dit ambt. 
Je kunt vinden van Clinton wat je wilt, maar ze is vrese-

lijk goed opgeleid voor dit vak. Trump zal veel ingewik-
kelde vraagstukken niet begrijpen. Hij is street smart, 
een goede zakenman, maar geen president.’
‘Uiteindelijk zegt deze verkiezing heel veel over de onte-
vredenheid van veel mensen over het establishment. 
Dat is een grote, rode draad door de hele wereld. Het zal 
ook voor Nederland een thema worden in maart, net als 
in Duitsland en Frankrijk. Daar moeten we over nadenken.’

Esmee de Pater / Jobsome / Zwolle

‘Niet overdrijven’
‘Toen ik wakker werd, keek ik op mijn telefoon en zag 
berichtjes van een vriendin die voor Radio 1 werkt. Ze 
schreef naar me: Je móet naar de beurzen kijken. Toen 
wist ik hoe laat het was. Zo wordt acht jaar Obama mis-
schien wel van tafel geveegd. Al denk ik dat beide kan-
didaten Amerika uiteindelijk teleurgesteld hadden.’
‘Natuurlijk heeft dit impact op Nederland en Europa, 
maar we moeten ook niet overdrijven. Zijn acceptance 

speech was heel mild, hij riep nog net geen world peace. 
Ik vind het eigenlijk erger dat de Senaat en het Huis van 
Afgevaardigden straks door Republikeinen worden be-
stierd. Dat is beangstigender dan Trump aan de knop-
pen. Het wordt afwachten.’
‘Ik was onwijs blij geweest met een vrouwelijke presi-
dent. In veel landen is dat de normaalste zaak van de 
wereld – Nederland loopt wat dat betreft ook heel erg 
achter. Dit was dé kans. Nu hebben we alwéér een blan-
ke man. En van de standpunten van Trump over vrou-
wen, word je niet vrolijk.’


